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Kredsbestyrelsesvalg 2021 -Valgoplæg Kreds Sjælland 
 

Kredsformandspost - kandidater 
 

Anja Hoyer Didriksen 
En stemme på et stærkt og tydeligt fællesskab 

 

Jeg vil som kredsformand styrke fællesskabet indefra. Jeg tror på, vi skal lytte til kritikken og tage den med i 

vores videre arbejde. DSR skal være et positivt tilvalg, og det kræver, at vi prioriterer medinddragelse og 

nytænkning. Jeg vil derfor gå i tæt dialog med både medlemmer og tillidsvalgte. Jeg vil arbejde for at skabe 

sammenhæng mellem sygeplejerskers hverdag og DSRs strategier og politiske indsatser - for alle 

medlemmer skal kunne se sig selv i DSR: Et handlekraftigt fællesskab - et fagligt fællesskab, der står 

sammen og trækker i den samme retning.  

 

Jeg vil gøre fællesskabet tydeligt udadtil. Det kræver en tydelig retorik, og det både praktiserer jeg og tror 

på. Vi skal med tydelig stemme gøre det klart, at det er slut med, at sygeplejersker skal tilsidesætte sig selv 

og familien for at få sundhedsvæsenet til at hænge sammen. Og vi skal med tydelig stemme gøre det klart, 

at ansvaret skal placeres hos dem, der har det, politikerne. Kampen for et godt arbejdsliv, en retfærdig løn 

og sammenhæng mellem krav og ressourcer, skal italesættes igen og igen og igen. Kun ved at hæve 

stemmen får vi respekten tilbage for vores fag og vores faglighed.  

 

En stemme på mig giver dig en rummelig stemme indadtil og en tydelig stemme udad. 

 

 

Anne Marie Holst Sommer 
Det kræver mod, pondus og handlekraft at skabe de resultater, som medlemmerne ønsker. Noget, som i 

min optik mangler i DSR. Det har aldrig været tydeligere. 

Jeg har set, hvordan ledelsen i DSR ikke mente, at der kunne forhandles en bedre løn hjem til 

sygeplejerskerne forud for OK21, altså allerede i efteråret 2020. 

Vi har alle set, hvordan ledelsen i DSR hele 2 gange anbefalede sygeplejerskerne at stemme ja til et 

overenskomstforslag, der nærmest var til grin. 

Vi så alle sammen, hvordan sygeplejerskerne blev trynet af regeringen, og at DSR nærmest bare lod stå til. 

 

Jeg bøjer mig ikke, når det handler om at skabe en forandring, jeg tror på. Jeg mener, at DSR bør besidde 

denne evne med stærke formænd, der kan råbe politikerne op med sådan en røst, at de ikke tør andet end 

at lytte og handle ud fra det, som der bliver sagt. 

Jeg synes ikke, at DSR har levet op til mine forventninger. Derfor stiller jeg op som kredsformand. 

 

DSR skal op i omdrejninger, når det gælder vores løn, arbejdsmiljø, arbejdsvilkår og det kæmpe ansvar, vi 

dagligt står med. 

 

Med ut. som kredsformand, vil I komme til at mærke DSR helt ind i hjertet på regeringen og helt ude på 

arbejdspladserne. 

Jeg stopper ikke og retter ikke ind, før der ligger et godt resultat.  

 

Vi kan ikke vente på OK 24, vi skal handle nu. 
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Helle Roland Dirksen 
Medlemmerne er i bevægelse. Det skal vi gribe.  

Vi skal være handlekraftige og markante, og vi skal bygge bro mellem forskellige holdninger og 

grupperinger, så vi får det stærkeste fællesskab. Kun i fællesskab kan vi skabe holdbare resultater. Særligt 

den uretfærdige (ulige)løn og den enorme mangel på sygeplejersker skal vi blive ved med at forfølge. Den 

har SÅ store konsekvenser for faglig forsvarlig sygepleje og ikke mindst for medlemmernes arbejdspres- og 

vilkår. 

Jeg vil fortsat arbejde for: 

• Et stærkt og inkluderende fællesskab 

• En løn, der afspejler uddannelsesniveau, ansvar og opgaver  

• Sygeplejerskernes og ledernes arbejdsvilkår og uddannelsesmuligheder. Det er en  

 forudsætning for såvel god og nærværende ledelse, som for at kunne give god kvalitet i sygeplejen. 

• Kontinuerlig dialog med medlemmer og tillidsvalgte, så DSR arbejder med det, der giver mening for 

medlemmerne 

• Fortsat kompetenceudvikling af de tillidsvalgte, så de bliver endnu bedre til at sætte dagsorden og tage 

indflydelse 

• Gode uddannelsesvilkår for de studerende og udviklende vilkår for underviserne, da de skaber 

grundlaget for vores kommende kolleger. 

 

Jeg har energien, kompetencerne og engagementet - din stemme på mig vil jeg forvalte med ydmyghed og 

respekt. Kontakt mig gerne: hd@dsr.dk eller 23428297 
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Kredsnæstformandsposter - kandidater 

 

Anja Hoyer Didriksen 
En stemme på et stærkt og tydeligt fællesskab 

Jeg vil som kredsnæstformand styrke fællesskabet indefra. Jeg lytter til kritikken og tager den med i vores 

videre arbejde. DSR skal være et positivt tilvalg, og det kræver, at vi prioriterer medinddragelse og 

nytænkning. Jeg vil derfor gå i tæt dialog med både medlemmer og tillidsvalgte. Jeg vil arbejde for at skabe 

sammenhæng mellem sygeplejerskers hverdag og DSRs strategier og politiske indsatser – for alle 

medlemmer skal kunne se sig selv i DSR: Et handlekraftigt fællesskab - et fagligt fællesskab, der står 

sammen og trækker i den samme retning. #SAMMENOMDSR 

Jeg vil gøre fællesskabet tydeligt udadtil. Det kræver en tydelig retorik, og det både praktiserer jeg og tror 

på. Vi skal med tydelig stemme gøre det klart, at det er slut med, at sygeplejersker skal tilsidesætte sig selv 

og familien for at få sundhedsvæsenet til at hænge sammen. Og vi skal med tydelig stemme gøre det klart, 

at ansvaret skal placeres hos dem, der har det, politikerne. Kampen for et godt arbejdsliv, en retfærdig løn 

og sammenhæng mellem krav og ressourcer skal italesættes igen og igen og igen. Kun ved at hæve 

stemmen får vi respekten tilbage for vores fag og vores faglighed.  

En stemme på mig giver dig en rummelig stemme indadtil og en tydelig stemme udad 

 

Anja Skov Refsgaard 
Jeg har været kredsbestyrelsesmedlem i perioden november ’07 – november ’11, samt siden november ’15. 

Jeg har mod på at arbejde videre for vores fag, vilkår, arbejdsmiljø og løn. Jeg stiller op som 

kredsnæstformand, fordi jeg blandt andet gerne vil arbejde for: 

-at arbejdsgiver og politikerne anerkender vores fag og faglighed, og viser os tillid, så vi igen kan lave faglige 

vurderinger i stedet for kontrol og registrering 

-at det, DSR arbejder med og på, både centralt og lokalt bliver mere kendt hos medlemmerne 

-lokale medlemsmøder på tværs af sektorerne, hvor det overordnede tema er ”fortæl og lyt” 

-introduktionsforløb til nyuddannede sygeplejersker, for at starten på et langt arbejdsliv bliver godt 

-flere lokal- og forhåndsaftaler og forbedringer af dem, vi allerede har. 

Hvad bringer jeg med til ”bordet”? Grundlæggende tror jeg på dialog og kompromiser samt tillid og 

gensidig respekt. Dialog og kompromiser kræver tålmodighed. En tålmodighed, som arbejdsgiverne har 

brugt så rigeligt af den seneste tid. Jeg vil derfor nok være hurtigere til at afslutte en dialog uden et 

kompromis eller aftale. Jeg kan være ligefrem/umiddelbar/direkte i mine udtalelser – hvilket jeg blandt 

andet fik en bemærkning på ved et spørgsmål til et Regionsrådsmøde af formanden. 

Jeg håber på din stemme. 

 

Anne Marie Holst Sommer 
Det kræver mod, pondus og handlekraft til at skabe de resultater, som medlemmerne ønsker. Noget, som i 

min optik mangler i DSR. Det har aldrig været tydeligere. 

Jeg har set, hvordan ledelsen i DSR ikke mente, at der kunne forhandles en bedre løn hjem til 

sygeplejerskerne forud for OK21, altså allerede i efteråret 2020. 

Vi har alle set, hvordan ledelsen i DSR hele 2 gange anbefalede sygeplejerskerne at stemme ja til et 

overenskomstforslag, der nærmest var til grin. 



4 
 

Vi så alle sammen, hvordan sygeplejerskerne blev trynet af regeringen, og at DSR nærmest bare lod stå til. 

Jeg bøjer mig ikke, når det handler om at skabe en forandring, jeg tror på. Jeg mener, at DSR bør besidde 

denne evne med stærke formænd, der kan råbe politikerne op med sådan en røst, at de ikke tør andet end 

at lytte og handle ud fra det, som der bliver sagt. 

Jeg synes ikke, at DSR har levet op til mine forventninger, hverken under Corona, strejke eller nu med 

regeringsindgrebet. Derfor stiller jeg op som kredsnæstformand. 

DSR skal op i omdrejninger, når det gælder vores årlige lønforhandlinger på arbejdspladsen.  

Med ut. som kredsnæstformand vil I komme til at mærke DSR helt ude på arbejdspladserne. 

Jeg stopper ikke og retter ikke ind, før der ligger et godt resultat.  

Vi kan ikke vente på OK 24, vi skal handle nu. 

 

Jette Nørr Møllebjerg 
Jeg er klar til at gå forrest i et stærkt fællesskab. OK21 har for mig understreget, at energi og handlekraft 

fødes af engagerede sygeplejersker, der forpligter DSR`s politikere i et gensidigt samarbejde. Relationen 

mellem organisation og medlem skaber synergi. DSR skal være foran, ved siden og bag medlemmerne. 

Konflikten har efterladt mange sygeplejersker frustrerede. 

Mange har også oplevet sammenholdet og mærker nu, at det føles rigtigt at sige fra. Den Danske Model har 

vist sig endnu engang ikke at virke for sygeplejersker. DSR skal arbejde innovativt for at komme med input 

til en tidssvarende forhandlingsmodel, der passer til professioner, der i offentligt regi arbejder med 

samfundskritiske opgaver. 

Jeg vil handlekraft, indflydelse og en innovativ organisation, som igennem målrettet, strategisk indsats i 

forhold til sygeplejerskers løn og arbejdsforhold skaber målbare resultater.  

Vi skal være kreative. 

DSR skal i sundhedspolitik påvirke vores sundhedsvæsen i en retning, hvor sygplejefaglig viden og forskning 

prioriteres. Sygeplejerskers faglighed og uddannelsesmæssige kompetencer skal komme patienterne til 

gode. 

At studere til sygeplejerske skal være en attraktiv karrierevej. Fagidentiteten skal styrkes. 

Jeg vil arbejde målrettet for dig. 

Kontakt mig gerne for mere 

 

 

Line Gessø 
KLAR TIL ANDEN HALVLEG – KAMPEN FOR LIGELØN OG ORDENTLIGE ARBEJDSVILKÅR FORTSÆTTER 

Jeg stiller op til posten som kredsnæstformand.  

Jeg har lang og bred erfaring som sygeplejerske, som fællestillidsrepræsentant og med at repræsentere 

sygeplejerskerne politisk som kredsnæstformand. Desuden har jeg i mere end 6 år været næstforkvinde i 

Kvinderådet og Danmarks repræsentant i den europæiske kvindelobby.  

Ligestilling og ligeløn er allerøverst på min dagsorden, og jeg er ekspert på området.  

Jeg er kendt for at skabe resultater. 

Sygeplejersker har det seneste år stået øverst på den politiske dagsorden. Det skal vi blive ved med. Vi skal 

være både aktivistiske og strategiske.  

• Jeg vil arbejde målrettet for, at sygeplejerskerne får ligeløn. 
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• Jeg vil udvikle faget, dets vilkår og status i sundhedsvæsenet 

• Jeg vil udvikle vores faglige organisation DSR 

• Jeg vil udvikle og påvirke fagbevægelsen og den danske model 

Vi skal i DSR være en handlekraftig organisation, både når det gælder løn, fag og vilkår.  

Når vi står sammen, er vi stærkest. 

 

Michelle Gulbæk Serve 
Som FTR og sygeplejerske på SUH mærker jeg, hvad det øgede pres, manglende sygeplejersker og øget krav 

om fleksibilitet gør ved os. Jeg prioriterer fortsat at være i klinikken, trods mit arbejde som FTR.  

OK21 har gjort ondt på os sygeplejersker. Vi er blevet efterladt med en følelse af at være trådt på. Der er 

ikke meget respekt om vores faglighed og kompetencer. Det skal være slut nu!  

Jeg vil derfor som kredsnæstformand arbejde for et DSR, der tør stå forrest og gå til grænsen for vores 

medlemmer.  

OK21 har vist mig, at I, medlemmerne i DSR, efterspørger et mere modigt og synligt DSR – det vil jeg gøre 

mit til.  

Jeg oplever desværre stadig, at der blandt vores politikere og embedsmænd tegnes et lyserødt billede af 

vores virkelighed – jeg vil aktivt præge den sundsfaglige debat, så politikerne får et meget større kendskab 

til vores hverdag.  

De studerende er vores fremtid. Det er derfor vigtigt, at vi prioriterer ordentlige uddannelsesforløb og 

forhold.  

Jeg vil arbejde for:  

Et mere modigt og synligt DSR.  

Ordentlig løn.  

Et arbejdsmiljø, hvor der er sammenhæng mellem krav og ressourcer.  

At det politiske Danmark kender til sygeplejerskernes hverdag. 

Ordentlige uddannelsesforhold for de studerende. 

 

Ulla Birk Johansen 
Kampen for retfærdig løn og bedre arbejdsvilkår fortsætter!  

Sygeplejerskemangel og arbejdspres har nået et uacceptabelt niveau. Nu skal politikerne lytte! Kravet om 

en retfærdig indplacering i lønhierarkiet og om bedre arbejdsvilkår er stærkere end nogensinde. Vi skal 

styrke kampen med fornyet kraft og intensitet, og vi må ændre den Danske Model, så sygeplejersker kan 

opnå resultater ved overenskomsterne!  

Vi har brug for sammenhold i DSR, også i fremtiden. Derfor skal vi styrke dialog og demokrati, netværk, 

meningsdannere, græsrødder og aktivister, og talentudvikle dem, som vil bære DSR ind i fremtiden. Og så 

skal vi fortsat arbejde for at styrke sygeplejerskeuddannelsen, forbedre videre- og 

efteruddannelsesmuligheder og vilkårene for TR, FTR og AMIR.  

Fagets udvikling, arbejdsmiljø, arbejdspres og løn er mine mærkesager. Målet er en løn, som svarer vores 

uddannelse og ansvar, et arbejdsmiljø som vi trives og udvikler os i, og en faglig kvalitet som vi er stolte af.  



6 
 

En stemme på mig er en stemme på en synlig og engageret kredsnæstformand med politisk tæft og erfaring 

med spillets regler. Jeg tør sige min mening, jeg sætter dagsordner og følger dem til dørs, så de bliver omsat 

til politiske resultater. Jeg er den erfarne politiker, der kan og vil kæmpe for dig – og sammen med dig! 
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Kredsbestyrelsen (Opstillingskreds 1 – Central) - kandidater 

Louise Enderberg Kyhl Hansen 
Jeg stiller op til DSR's kredsbestyrelse, da jeg gerne vil være med til at tale medlemmernes sag direkte ind i 

organisationen, så distancen imellem DSR og medlemmerne bliver mindre. 

Sygeplejersker har gennem tiden altid været villige til at yde langt mere, end deres ansættelse bød dem. 

Vores arbejdsmiljø er meget bekymrende mange steder og selve vores fags kerne også.  

Efter strejken er vi nået til et punkt, hvor nok må være nok. Hvis fremtidens sundhedsvæsen og sygeplejen 

skal bestå, skal vi have oprettet vores positive arbejdsforhold på ny igen. 

Corona har samtidig vist, at vi som sygeplejersker altid er villige til at løfte en svær samfundsopgave - 

selvom det har haft konsekvenser både som sygeplejersker og mennesker, at vi er blevet pålagt denne 

opgave. 

Mit fokus er helt klart at have et blik for, hvor vores fag skal hen i fremtiden - hvilken form det skal have, og 

hvordan vi værner og beskytter det gode sygeplejefag, vi har, og rekrutterer flere til branchen.  

Det ultra driftsstyrede sundhedsvæsen skal igen være nærværende, selv om det skal være effektivt.  

Vores politikere kan ikke vende ryggen til denne store udfordring, vi står i, og som ikke ser ud til at blive løst 

lige nu. Det ser jeg frem til, at DSR fortsat vil arbejde på at få italesat. 

 

Michelle Gulbæk Serve 
Som FTR og sygeplejerske på SUH mærker jeg, hvad det øgede pres, manglende sygeplejersker og øget krav 

om fleksibilitet gør ved os. Jeg prioriterer fortsat at være i klinikken, trods mit arbejde som FTR.  

OK21 har gjort ondt på os sygeplejersker. Vi er blevet efterladt med en følelse af at være trådt på. Der er 

ikke meget respekt om vores faglighed og kompetencer. Det skal være slut nu!  

Jeg vil derfor som bestyrelsesmedlem arbejde for et DSR, der tør stå forrest og gå til grænsen for vores 

medlemmer.  

OK21 har vist mig, at I, medlemmerne i DSR, efterspørger et mere modigt og synligt DSR – det vil jeg gøre 

mit til.  

Jeg oplever desværre stadig, at der blandt vores politikere og embedsmænd tegnes et lyserødt billede af 

vores virkelighed – jeg vil aktivt præge den sundsfaglige debat, så politikerne får et meget større kendskab 

til vores hverdag.  

De studerende er vores fremtid. Det er derfor vigtigt, at vi prioriterer ordentlige uddannelsesforløb og 

forhold.  

Jeg vil arbejde for:  

Et mere modigt og synligt DSR.  

Ordentlig løn.  

Et arbejdsmiljø, hvor der er sammenhæng mellem krav og ressourcer.  

At det politiske Danmark kender til sygeplejerskernes hverdag. 

Ordentlige uddannelsesforhold for de studerende 
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Pernille Würtz Bøhm 
Den tunge ældre dame, der hedder DSR, har brug for basal genoplivning! Derfor ser jeg det som min pligt at 

bringe mine kompetencer med ind i bestyrelsesarbejdet.   

DSR skal være en fagforening, som man vælger til – ikke fra. Vi skal have en klar retorik og markere stærke 

budskaber om vores fag. Vi står i en situation, hvor vi potentielt kan opleve decideret faneflugt. Der er et 

genpres fra medlemmerne, der bør give genklang. Medinddragelse af medlemmerne skal være det 

primære fokus.  

Den senest anlagte overenskomststrategi bør give anledning til en grundig selvransagelse, så vi sikrer, at 

historien ikke gentager sig.  

Jeg kan tilbyde en kommunikativ stærk sygeplejefaglig profil, og jeg har ry for at være ganske vedholden og 

sætte energi efter det, jeg brænder for.  

Jeg tilhører gruppen af sygeplejersker med en akademisk overbygning, og ’min gruppe’ vælger ofte andre 

fagforeninger til, da de ikke oplever, at DSR arbejder for dem. Specielt i Region Sjælland ses decideret 

løndumping, hvis man sammenligner med Hovedstaden.  

Bliver jeg valgt ind, er et af mine mål, at sygeplejersker med akademisk overbygning får en TR, som har 

indsigt i overenskomsten for sygeplejersker på A-skala og i atypiske stillinger.  

Håber, du vil lade mig deltage i arbejdet, så DSR genopstår! 

 

Susanne Rønn Haunsvig 
Jeg stiller op til kredsbestyrelsen for at få mere forståelse for, viden om og medbestemmelse i Dansk 

Sygeplejeråd og bringe dine ønsker og interesser i spil ved beslutninger lokalt og landsdækkende på tværs i 

Dansk Sygeplejeråd. 

Jeg arbejder som FTR for bedre løn og arbejdsvilkår og er med til at påvirke og udvikle sygeplejen samt 

sætte fagligheden i fokus og vil gennem arbejdet i kredsbestyrelsen sætte dette på dagsordenen. 

Jeg er ny i dette men kan med mine mange års erfaring som sygeplejerske og TR/FTR på SUH Køge være 

med til at løfte de problematikker, du står i, i det daglige arbejde. 

Jeg håber på din opbakning i det daglige ved at fortælle mig, hvad jeg skal bringe videre til DSR og dermed 

øve indflydelse på de beslutninger, der træffes i kredsbestyrelsen og kongressen til gavn for dig og alle 

sygeplejersker i Region Sjælland. 

Jeg vil arbejde for, at du som sygeplejerske får arbejdsvilkår og et arbejdsmiljø, der kan medvirke til at øge 

din glæde ved arbejdet som sygeplejerske. 
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Kredsbestyrelsen (Opstillingskreds 2 – Vest) – kandidater 

 

Annette Schjermer Voss Møller 
Siden 2015 har jeg været aktiv i kredsbestyrelsen og arbejdet for vores - sygeplejerskers - vilkår, løn og 

rammer, det vil jeg gerne fortsætte med. Løn: Vi har stor værdi i samfundet, det skal vores løn afspejle. Vi 

skal stå stærkt i forhold til vores faglighed - vi er mere værd. Ligeløn: #EnFremtidUdenForskel# skal der 

arbejdes benhårdt for, så indplaceringen i Tjenestemandsreformen fra 1969 og uligelønnen mellem kvinde 

og mandsdominerede fag bliver udlignet. Udvikling af faget: Vi skal være med til at udvikle vores fag ved at 

sikre indflydelse i relevante fora i regioner og kommuner til gavn for borgere og patienter. Studerende: Vi 

skal være med til at sikre, at vi har gode arbejdspladser, hvor der er god faglig kvalitet og godt læringsmiljø, 

så sygeplejestuderende får den bedst mulige uddannelse og bliver nogen af vores gode kollegaer i 

fremtiden. Sundhedsvæsenet har brug for kvalificeret arbejdskraft. Arbejdsmiljø: Der skal være balance 

mellem privatliv og arbejdsliv. Vi skal gå på arbejde, levere den gode faglige kvalitet i borger- og 

patientplejen. Samtidig skal der være overskud til at holde fri, når vi har. Personligt: Min erfaring som 

sygeplejerske, (F)TR, kredsnæstformand og afdelingssygeplejerske giver rigtig god mening i det politiske 

arbejde. Håber på din stemme 

 

Birgit Lind Pedersen 
Jeg er stolt over at være Sygeplejerske, men ikke over de rammer og vilkår, vi har til at yde sygepleje i. Vi 

har ikke et sundhedsvæsen i verdensklasse!  Nedskæringer og effektiviseringer har gjort, at den belastning, 

vi oplever i det daglige, har nået et niveau, hvor trivsel og arbejdsglæde er påvirket. Samtidig er det 

tankevækkende og dybt bekymrende at vores arbejdsgiver ikke vurderer, at det at arbejde med og tage 

vare på et andet menneske – ung som gammel, ikke skal honoreres bedre.   

Kombinationen af høj arbejdsbelastning og oplevelsen af ikke at kunne yde en kvalificeret og faglig 

forsvarlig sygepleje, forventningen om at vi skal være fleksible og klar til at tage ekstra vagter, er 

medvirkende til at der er kolleger, som forlader faget.  

Forandring og fornyelse er vigtigt, dette gælder også for DSR – men ordentlighed er fortsat vigtig da 

forandringen vil få betydning for alle sygeplejersker.  

Jeg vil arbejde for at DSR opleves synlig, tæt på din hverdag. At du som medlem oplever involvering, 

medinddragelse, gennemsigtighed omkring det arbejdet og de beslutninger som pågår i Kredsen og DSR-c. 

Introduktionsforløb, fokus på behov hos de erfarende, vores kerneopgaver.  At der fra arbejdsgivers side 

kommer anerkendelse svarende til vores uddannelse, ansvar og fleksibilitet.  

 

Charlotte Poulsen 
Sygeplejerskers sundhed er underprioriteret i vores samfund. Der er alt for mange, der forlader faget. 

Sygeplejersker bliver syge på grund af et dårligt arbejdsmiljø, hvilket ikke burde være tilfældet i et moderne 

samfund, Et godt og sundt arbejdsmiljø betyder større arbejdsglæde og overskud, der leder til færre 

sygedage. 

Det har i alt for lang tid været tempo og økonomi, der har styret velfærden, nu er det på tide at sætte 

systemet ind i en kontekst, hvor man tænker på den enkeltes velbefindende. Der skal ro på! Sygeplejersker 

er levende væsner og ikke robotter, der skal optimeres i et væk. 

Der er alt for mange sygeplejersker, der forlader jobbet på grund af de krav, der stilles i arbejdet. Den 

uddannelse, som skulle medføre sygeplejersker i at udvise ansvarlighed og holde sig fagligt ajour ud fra en 

forståelse for og identifikation af egne læreprocesser og udviklingsbehov, negligeres i en travl dagligdag, 

hvilket gør, at kvaliteten i sygeplejen daler på grund af manglende tid til ny læring. 
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Dette skal der ændres på, og dette er mit fokusområde. Der skal være mulighed for kurser, ny viden og 

samvær. Sygeplejersker skal væk fra den daglige trædemølle og skal via fornyelse i et fagligt fællesskab 

styrkes til gavn for sygeplejen. Dette giver pusterum samt incitament til lønløft. 

 

Christa Andersen 
Jeg hedder Christa. Jeg er FTR på Holbæk sygehus og genopstiller til bestyrelsen. 

Sygeplejersker skal løftes lønmæssig. 

Der er stadig manglende ligeløn og for lav pension. Desværre fik vi ikke løst løngabet ved 

overenskomstforhandlingerne. Jeg vil derfor arbejde for at få maksimal indflydelse på lønkomiteens 

konklusioner og anbefalinger. 

Arbejdspresset på vores sygehuse og i kommunerne er for stort. 

Det kan ikke være rigtigt, at sygeplejersker bliver syge af at gå på arbejde. Jeg vil derfor arbejde for en 

forbedring af de vilkår, vores kollegaer bliver budt på deres arbejde. Jeg vil lægge pres på arbejdsgiver og 

politikere ved alle de muligheder, der opstår i valgperioden. 

Vores fag er i stadig udvikling, Jeg mener, vi i DSR skal blive ved at sætte fokus og præg på sygeplejen. Jeg 

vil arbejde for at fokusere på vores kompetencer, opgaver og ansvar. Vi skal derfor bruge forskning som 

fundament bl.a. til at opnå respekt og anerkendelse. 

Jeg vil opnå resultaterne for mine vælgere ved at skabe og arbejde på en organisation, der er nysgerrig og 

engagerende. 

Medlemsinvolvering i kredsen og derved DSR skal styrkes gennem åbenhed om beslutninger, processer og 

dialog baseret netværk.  

Jeg stiller mit engagement og min arbejdsindsats til rådighed for de næste 4 år.  

Tak for opmærksomheden. 

 

Elvira Fossdal Hesselberg 
Kompetent sygepleje, ordentlig løn! 

Dagligdagen for sygeplejersker og patienter skal forbedres, det sker kun, hvis politikerne ændrer rammen. 

Momentum efter strejken skal gribes, utilfredsheden lyttes til, anerkendes og skabe grobund for forandring 

og forbedring. 

Jeg vil kæmpe for ændring af rammen, for større gennemsigtighed, fællesskab og dialog DSR og 

medlemmer imellem og på tværs af sektorer. Der mangler sygeplejersker alle steder, hvordan arbejder vi 

bedst sammen, står sammen, stiller krav sammen?  

Vi skal kunne gå på arbejde med stolthed og med overskud til eget familieliv, uden at blive nedslidt på krop 

og sjæl. 

Jeg vil kæmpe for øget fokus på fastholdelse og rekruttering i vores region, primært via løn, men uden at 

glemme den faglige udvikling.  

Det skal kunne betale sig at være erfaren eller specialist på sit område, men også at have studierelevant 

arbejde under uddannelse. DSR skal kæmpe for at få forhandlingsretten for aflønning af 

sygeplejestuderende.  
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Forholdene for studerende og nyuddannede skal sikres med god og struktureret oplæring og vejledning, 

men samtidig skal det prioriteres at vedligeholde og kvalificere de erfarne løbende gennem arbejdslivet. 

Min daglige gang på gulvet, ser jeg som en force i det politiske arbejde. DSR tæt på medlemmerne! Tak for 

nu :) 

 

Hanna Rix Østergaard 
Som TR, suppleant for FTR og næstformand i Holbæk-MED giver det rigtig god mening at være en del af 

kredsbestyrelsen i Kreds Sjælland.  

Jeg har været med i nuværende periode og ser det som en naturlig forlængelse af mine andre tillidsposter.  

Jeg vil udnytte muligheden for at tale sygeplejerskernes sag på flere niveauer, især der hvor man måske 

ikke lige ved, hvor travlt der er på gulvet.  

Jeg mener, at flere specialuddannelser hjælper os i vejen til en bedre løn. Uddannelse og bedre løn skal der 

til, for at vi ikke mister vores kolleger.  

Stedtillægget bør fjernes, det er ikke rimeligt, at lønnen er afhængig af, hvilken vej vi kører på arbejdet.   

Uddannelse og ansvar skal være gennemskueligt og afspejles i vores løn. 

De erfarne sygeplejersker skal have mulighed for stadig udvikling og dermed lønudvikling. Vi har ikke råd til 

at undvære dem. 

Jeg vil kæmpe for, at arbejdsmiljøet er godt nok til at vi kan fastholde sygeplejerskerne i faget. 

 

Jette Nørr Møllebjerg 
Jeg er klar til at gå forrest i et stærkt fællesskab. OK21 har for mig understreget, at energi og handlekraft 

fødes af engagerede sygeplejersker, der forpligter DSR`s politikere i et gensidigt samarbejde. Relationen 

mellem organisation og medlem skaber synergi. DSR skal være foran, ved siden og bag medlemmerne. 

Konflikten har efterladt mange sygeplejersker frustrerede. 

 Mange har også oplevet sammenholdet og mærker nu, at det føles rigtigt at sige fra. 

Den Danske Model har vist sig endnu engang ikke at virke for sygeplejersker. DSR skal arbejde innovativt for 

at komme med input til en tidssvarende forhandlingsmodel, der passer til professioner, der i offentligt regi 

arbejder med samfundskritiske opgaver. 

Jeg vil handlekraft, indflydelse og en innovativ organisation som igennem målrettet, strategisk indsats i 

forhold til sygeplejerskers løn og arbejdsforhold skaber målbare resultater.  

Vi skal være kreative. 

DSR skal i sundhedspolitik påvirke vores sundhedsvæsen i en retning, hvor sygplejefaglig viden og forskning 

prioriteres. Sygeplejerskers faglighed og uddannelsesmæssige kompetencer skal komme patienterne til 

gode. 

At studere til sygeplejerske skal være en attraktiv karrierevej. Fagidentiteten skal styrkes. 

Jeg vil arbejde målrettet for dig. 

Kontakt mig gerne for mere 
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Julie Jørgensen 
Vi skal opnå flere resultater og skabe forandring. DSR skal bane vejen, og medlemmerne skal inviteres ind. 

Det vil jeg være med til!  

 

Det, jeg vil kæmpe for, er:  

- Tættere på medlemmerne: Kollegaer og tidligere studiekammerater er ofte i tvivl om, hvornår og hvordan 

de skal bruge DSR. Vi skal byde medlemmerne ind i fællesskabet og synliggøre vores arbejde. Her har 

særligt FTR/TR en vigtig rolle. Under Corona og konflikt står det klart, at FTR/TR besidder en svær rolle. Det 

er derfor vigtigt at opkvalificere og klæde dem på til at kunne varetage ansvaret som repræsentanter fra 

DSR.  

- Minimum 6 måneders introperiode: Nyuddannede sygeplejersker skal klædes ordentligt på for også at 

blive i faget. Flere kollegaer kræver ikke mindst ordentlig og kvalificeret oplæring. Der skal derfor minimum 

afsættes 6 måneders oplæring med mentorordning uden for normeringen.  

- Højere grundløn og bedre vilkår: Vores hårde og ansvarsfulde arbejde skal honoreres i retfærdig grad og 

afspejles gennem højere grundløn. Hvis vi skal bevare nuværende, samt få flere kollegaer, kræver det bedre 

vilkår og højere grundløn. 

 

Mie Abbednæs 
OK21 blev desværre et tydeligt eksempel på den manglende politiske forståelse for sygeplejerskernes 

kæmpe opråb. Den netop afsluttede strejke har vist et utroligt stærkt sammenhold blandt sygeplejersker i 

DSR, og at vi ikke lader os spise af med en sølle lønkomité. NOK er NOK!  

Vi giver ansvaret tilbage til arbejdsgiverne og politikerne! Jeg oplever stor uvidenhed om de faktiske 

arbejdsvilkår for landets sygeplejersker i regioner og kommuner blandt vores politikere og i befolkning. Det 

skal vi have ændret på, og det vil jeg gerne sætte mine kræfter ind på som bestyrelsesmedlem i Kreds 

Sjælland.  

Sygeplejerskernes beretninger om de praksisnære vilkår i kommuner og regioner er vigtige budskaber, som 

skal frem i lyset og sættes på den politiske dagsorden. Vi skal stille politikere og arbejdsgivere til ansvar for, 

at opgaver og ressourcer ikke hænger sammen. Kreds Sjælland skal stå stærkt bag sine medlemmer og 

skabe en åben dialog om de vilkår, der præger vores hverdag. 

Jeg tror på, medinddragelse og en tæt dialog er med til at styrke sammenholdet i DSR. DSR som 

organisation skal være meget mere tydelige og skarpe i kommunikationen om vores visioner for fremtiden, 

så ingen politikere er i tvivl om, hvilken sag vi kæmper for! 

Din stemme gør en forskel - så brug den 

 

Pernille Skibsted Thomsen 
OK21 viste stort sammenhold hos sygeplejerskerne, men efter ugers strejke var der også kæmpe vrede og 

frustration over, at politikerne desværre stadig ikke har forstået den alvorlige situation, sundhedsvæsenet 

står i. Et presset arbejdsmiljø, der gør sygeplejersker stresset, og sygepleje der forsvinder i dokumentation.  

Jeg deler den frustration og mener, at vi i DSR skal have drøftet, hvordan vi kan gøre det anderledes i 

organisationen. Vi skal fastholde presset på arbejdsgiver, være mindre fleksible og mere modige. 

Den danske model er ikke bare i fare, når det gælder sygeplejerskerne, den har spillet fallit. 

Jeg vil være med til at sikre, at mæglingsforslaget, der blev til lov ved Folketinget, også bliver fulgt til dørs. 

Der skal handling til NU. 
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Jeg ønsker at bidrage til et mere synligt og gennemsigtigt DSR, der er tæt på medlemmerne, og som er der, 

når, medlemmerne har brug for det.  

Det skal være tydeligt, hvorfor det betaler sig at betale til medlemskab af DSR.  

Jeg vil være med til at sikre fokus på fastholdelse og rekruttering af sygeplejersker. Det skal sikres via bl.a. 

ordentligt arbejdsmiljø, mere fokus på livsfasepolitik, ordentlig ledelse og løn efter det store ansvar og 

kompetencer, vi har.  

Jeg ønsker et DSR, der er mere synligt og nært i sygeplejerskernes hverdag.   

Stem 

 

Vibeke Hedengran Sigen Andreasen 
Jeg har valgt at opstille til kredsbestyrelsen, fordi jeg sætter faglighed, fællesskab og dialog højt.  

Som sygeplejerske gennem 22 år, heraf de sidste 12 som hjemmesygeplejerske, har jeg et bredt kendskab 

til sundhedsvæsenet. Jeg vil bl.a. være med til at sætte fokus på udfordringerne, som det nære 

sundhedsvæsen medfører i kommunalt regi, og hvor jeg ønsker at kæmpe for mere og bedre samarbejde 

mellem sektorerne. Jeg mener, vi skal forsætte med at præge den politiske debat, helt ud lokalt i den enkelt 

kommune. Og være medvirkende til at skabe de gode løsninger. 

 

Arbejdspresset er højt, sygeplejerskerne løber alt for stærkt, tempoet skal ned. Der skal være tid til 

sygeplejen, til borgeren/patienten, til faglige drøftelser, til samarbejdet og tid til frokost og tissepausen. 

Derudover er jeg en kæmpe fortaler for, at der konstant er fokus på sygeplejerskernes arbejdsmiljø og 

vilkår. Jeg mener, at alle har krav på at have den bedste arbejdsplads og de bedste vilkår til en ordentligt 

løn. Vi har i fællesskab skabt debatten hen over sommeren, nu må vi fastholde vores fokus og forsætte 

dialogerne og diskussionerne med vores arbejdsgiver og vores politikere. 

Jeg vil kæmpe vores fælles sag, og jeg vil kæmpe for, at DSR forsat er synlig og nærværende. Sammen er vi 

stærkere. 

 

  



14 
 

Kredsbestyrelsen (Opstillingskreds 3 – Syd) - kandidater 

 

Andreas Henrik Christensen 
Jeg har dags dato snart været fastansat i mere end 3 år på matriklen Psykiatrien Syd i mit virke som 

sygeplejerske, men har haft min fod indenfor psykiatrien de sidste 6 år både som studerende, timelønnet, 

vikar etc. Jeg blev inden for de første 6 måneder af ansættelsen valgt som arbejdsmiljørepræsentant, 

senere tillidsrepræsentant for sygeplejerskerne i DSR, som jeg nu repræsenterer alle sygeplejersker ansat i 

sengene, derfor ønsker jeg at bringe mit islæt til DSR, samt min viden og forståelse.   

 

Trods den unge alder har jeg igennem de sidste 12 år arbejdet projektorienteret for både mindre nationale 

og store internationale organisationer, såsom UN WOMEN i New York og Human Rights Council i Geneva 

samt Unesco MGIEP i Indien. Hvilket har givet mig stor forståelse af organisationsstrukturer og samarbejde 

på tværs af forskellige kulturer og værdier. Jeg er sikker på min kunnen vil være gavnligt for DSR's Kreds 

Sjælland. Jeg brænder for kvalitetsbevidsthed, innovation og gode vilkår for alle vores medlemmer. Jeg er 

glad for at holde et højt tempo, arbejde med i det politiske embede og sikre større sammenhænge. 

 Jeg håber, I vil stemme på mig! ved valget om en plads i kredsbestyrelsen i Kreds Sjælland! 

 

Bente Lund 
Jeg stiller op til kredsbestyrelsen, fordi jeg har et ønske om at være med til at bedre vilkårene for 

sygeplejerskerne. 

Vi har lige været igennem en pandemi, hvor vi blev taget for givet, og takken var unævnelig. Sygeplejersker 

skal ikke tages for givet. Vi skal lønnes for vores kompetencer, og det gøres ikke med et honninghjerte ... 

Jeg vil være med til at sikre, at lønkomitéen ikke bliver en syltekrukke, men at der rent faktisk kommer 

midler ud af det til at sikre bedre arbejdsvilkår. Jeg fornemmer en stor interesse fra medlemmernes side for 

at forandre vilkårene for løn og arbejde. Den forandring vil jeg være med til at kæmpe for.  

Strejken igennem de 10 uger har vist et helt utroligt sammenhold og stor opbakning til DSR. Vi har sunget 

"det er slut med pæne piger", og det viser sig også i denne tid, hvor mange melder ud, at vi nu arbejder 

efter reglerne. Det skulle gerne være normen. Der skal være nok kompetente sygeplejersker. Jeg vil være 

med til at sikre, at DSR fortsat kæmper kampen for ligeløn og holder politikerne ansvarlige for, at en politisk 

bestemt reform også løses politisk. Jeg mener desuden, at der er behov for at gøre opmærksom på, hvilket 

sundhedsvæsen der kan blive fremtiden, hvis forholdene fortsætter som nu. Det gælder både politisk og 

hos borgerne. 

 

Grith Elisabeth Brygger 
- Vi har været igennem en lang og for nogle meget opslidende konflikt, der har gjort det meget synligt, hvor 

vigtigt der er, at vi nu står sammen, for kampen er ikke slut endnu. 

Derfor har jeg også valgt at genopstille til kredsbestyrelsen, da jeg kan mærke, at jeg slet ikke er færdig med 

at søge indflydelse på de vilkår og den løn, vi får som sygeplejersker. 

- Jeg ønsker fortsat at kæmpe for, at vores løn afspejler vores ansvar og kompetencer. 

- Jeg vil kæmpe for, at vores arbejdsvilkår gør, at sygeplejersker ikke føler sig tvunget til at forlade vores 

fantastiske fag. 

- Jeg har gennem mange år som klinisk vejleder på Operationsafdelingen erfaret, hvor stor betydning det 

har, at vores studerende har gode og trygge læringsmiljøer, hvis vi skal kunne tiltrække dem til vores 
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arbejdspladser, når de er færdiguddannede, samt hvor stor betydning gode oplæringsforløb har for trivslen 

som ny. 

Derfor lad os sammen kæmpe videre, så vi får et sundhedsvæsen til gavn for sygeplejerskerne og 

patienterne/ borgerne. 

 

Per Micki Guldbæk Jørgensen 
Det vil være godt for mine sygeplejerskekollegaer, hvis jeg vælges ind i kredsbestyrelsen. Det vil være godt, 

fordi jeg er innovativ og tør bruge min produktivitet på utraditionelle samt kreative løsninger. Løsninger, 

som tilgodeser os som sygeplejersker. 

 Jeg har flere mærkesager, men vil her blot nævne to, som jeg vil arbejde for. Jeg vil arbejde for en patient-

sygeplejeske-ratio, som betyder at der ved lov skal tildeles patienterne et forsvarligt antal sygeplejersker, 

alt efter sygdom og speciale.  

Udvikling, vedligeholdelse og fastholdelse er ligeledes en mærkesag. Jeg tror på, at vi som sygeplejersker 

gennem udvikling og vedligeholdelse af vores uddannelse vil fastholde ejerskabet af vores kerneområder, 

så patienter/pårørende ikke behøver være betænkelige, når udfordringer med sundheden opstår. 

Fremtiden for patienterne er ret dyster. Dyster, fordi politikere og ledere affinder sig med det nuværende 

forfald, vores sundhedsvæsen er i. Vi som sygeplejersker må aldrig opgive tanken om, at noget kan gøres 

anderledes for patienten. Derfor har vi brug for et samlet/synligt og nærværende DSR, som samler os som 

sygeplejersker. En organisation, som vi kan identificere os med.  

De sidste 99 anslag som jeg har tilbage, vil jeg bruge på at takke dig for at læse mit valgoplæg. 

Hilsen Micki 

 

Pia Kongsted Nielsen 
Det nære sundhedsvæsen. 

Jeg stiller op til kredsbestyrelsen, da jeg brænder for sygeplejen, hvor alt for mange kollegaer bukker under 

for det høje arbejdspres med alt for få hænder. Hvor mulighederne for at udøve sygepleje udfordres, hvor 

borgerne har behov for stadig mere kompleks sygepleje, hvor uligheden i sundhed bliver større, og hvor 

pengene ikke følger med. 

Jeg tror, det er vigtigere end nogensinde, at vi står sammen som fagprofessionelle. Vi skal søge muligheder 

for at få indflydelse på den lokale og nationale politiske bane. 

Vi har som faggruppe både indsigten og kompetencen til at gøre mere af det, vi er supergode til: at favne 

kompleksiteten i borgernes liv med vores helhedssyn. 

Jeg ønsker at arbejde for de rammer og vilkår, som er nødvendige for at kunne løfte den fælles opgave med 

at give borgerne de bedste betingelser for et sundt og værdigt liv, uanset hvor vi møder dem. Mit fokus er 

derfor at arbejde for godt arbejdsmiljø, gode arbejdsvilkår og en retfærdig løn. 

 

Rikke Jenstrup Nielsen 
Jeg ønsker at stille op til kredsbestyrelsen, da det er nu, gryden skal holdes i kog efter regerings lovindgreb - 

det er nu, kampen skal kæmpes for bedre arbejdsvilkår og ikke mindst bedre løn ... gør vi det ikke nu, bliver 

det aldrig bedre. Sygeplejersker har været alt for flinke alt for længe og har gået på kompromis med egne 

normer og værdier for at tilgodese arbejdspladserne behov for at få hverdagen til at hænge sammen - nu 
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må det være slut med at være så fleksible, da det politiske system ikke kan se, hvor galt det står til i det 

danske sundhedsvæsen, som er på randen af kollaps. 

Sygeplejersker bukker under for det store arbejdspres, store ansvar og den store kompleksitet, de daglige 

møder, når de er på arbejde. Dette gør sig gældende både på sygehusene og ude i kommunerne. 

I hele den nu afsluttede konflikt var der megen fokus på arbejdsvilkår for sygeplejerskerne på sygehusene - 

synes, sygeplejerskerne, der arbejder i kommunerne, blev lidt glemt. Arbejdsvilkårene for mange 

hjemmesygeplejersker er belastet af, der ikke er tid nok til borgerne, og der er sket en markant stigning i de 

komplekse borgerforløb, uden der er fulgt timer og kompetencer med. 

Vi har brug for et samlet sundhedsvæsen, hvor regioner og kommuner kan arbejde sammen om borgerne/ 

patienterne. 

Står vi sammen, er intet umulig! 


